
Zápis ze setkání vedení kraje se středisky
neděle 7. 11. 2021, Skautský dům Jablonec n. Nisou

Prezence

oblast Českolipsko

středisko Klíč Nový Bor Martin Lischka (Vuk)

oblast Jablonecko

středisko Jablonec nad Nisou Radka Kurková (Kin)

oblast Liberecko

středisko Stopa Liberec Tomáš Khol (Kecka), (Kim)

středisko Mustang Liberec Tomáš Fogl (Net)

přístav Flotila Liberec Lukáš Arient (Bodie)

středisko Šurean Liberec Jakub Středa (Pátek)

přístav Maják Liberec Hana Šerhantová (Šahanka), Roman
Patočka (Čajíček)

oblast Semilsko

středisko Varta Semily Jan Farský (Bagy), Jan Lengál (Prófa)

středisko Štika Turnov Sabina Cogan (Róza), Stanislav Šéfr
(Standa)

krajská rada

předseda KRJ Lukáš Malý (Králík), Roman Patočka
(Čajíček), Jan Lengál (Prófa)

Informace z kraje a ze středisek 9:10 - 10:45

Králík přivítal necelou polovinu zástupců středisek v kraji s několika RaR a

poděkoval jim za účast v této složité době. V krátkosti byli účastníci seznámeni s

nadcházejícím programem - zástupce středisek čekal blok informací a diskuse,

RaR se dozvěděli informace o možnostech roveringu a programu pro jejich

věkovou kategorii.

● Do 15. 11. zadat skutečnosti táborů, z poloviny chybí.



● KRJ na výjezdním zasedání schválila výši členského příspěvku ve standardní

výši 50,- Kč/člena. Výhled pořádání akcí v dalším roce je pozitivní, pokud bude

situace opačná, budeme diskutovat o výši příspěvku znovu.

● Registrace bude založena začátkem prosince. Na Křižovatce je aktuální

směrnice o registraci - za střediska uzavřít do 31. 1. 2022 a peníze odeslat do

28. 2. 2022.. Dbejte na registrační výjimky, aby se neopakovaly neustále ty

stejné, ale jako KRJ jsme radši za uvedení reálného stavu.

● Rozvoz Betlémského světla proběhne 18. 12. 2021, prosíme o informace

rozdávání BS středisky, abychom vytvořili tiskovou zprávu a přehled na web.

● Závody světlušek a vlčat by měly proběhnout v roce 2022, na FB je skupina pro

pořadatele k lepší komunikaci.

● Na jaře proběhne ZZA v Jilemnici a Liberci.

● V roce 2022 proběhnou 4 víkendy ČK Vocaď Pocaď, přihlašování bude

leden/únor 2022.

● O víkendu 13. - 15. 5. 2022 proběhnou VZ v Jablonci nad Nisou, přihlašování

bude 1. 1. 2022. Nutnost mít ČZ i ZZA.

● Mimořádný Valný sněm proběhne v sobotu 18. 6. 2022 v Rudolfinu v Praze,

zjistit jednotlivé delegáty, zda s tím počítají.

● V plánu je VK 5:10 sever v průběhu školního roku 2023/2024.

Témata k diskuzi:

● Změnilo se ve vedení střediska něco, u oddílů? Aktuality z činnosti

● Proběhlé tábory a testování na nich

● Patronáty a zkušenosti s nimi

● Pozvánky na akce středisek

● Půjčování nemovitostí

○ Seleška pro 45 lidí na postelích plus další na karimatkách, minimální

poplatek za pobyt je za 20 lidí. Aktuálně tým 5 lidí, kteří se starají o

provoz chaty a ubytovávání. Sháním 1-2 lidi, kteří by 1 do měsíce

mohli dorazit přímo na Selešku a převzít pobyt (kontrola úklidu).

Nový Bor

Vedení beze změny (Vuk). Stárnutím věkové kategorie vznikl nový roverský oddíl.

Řeší vedení u oddílu benjamínků, kde už vedoucím odrostly děti a jak s

obsazením vedení pracovat do budoucna. Projekt Patronátů se rozjel na Klíči

https://www.skautskyinstitut.cz/patronaty


(vlčata) a kolem novoborské Amazonie (skauti), pozitivní zpětná vazba na první

seznamovací schůzku.

Nabízí klubovnu v Novém Boru k zapůjčení, cca pro 16 lidí.

Jablonec

Vedení beze změny (Kin), 2 větve suchozemské, 1 vodácká. Online program se

neosvědčil u malých dětí, spíše venkovní hry po okolí. U starších o něco lepší. Od

září obnovena prezenční činnost, i s odmítáním zájemců převis dětí. Proběhly 3

pevné tábory a vodácký puťák po Labi - spaní i vaření na pramicích. Problémem je

zdlouhavé vzdělávání nových vedoucích. Nová smlouva na pronájem loděnice u

přehrady se povedla aktuálně na dobu neurčitou. V projektu Patronátů se starají o

lokality Vápenný vrch a Tichá říčka (vodáci).

22. ledna zvou na ples v Eurocentru.

Půjčují Skautský dům, kuchyňka, zázemí s postelemi, v dolním patře bude nová

tělocvična. Základna Tanvald pro 25 osob.

Stopa

Kecka vedoucím střediska, zástupce mu dělá Skip. Rozrůstající se oddíl v

Hejnicích, přidělávají nadstavbu klubovny. Aktuálně řeší tábořiště půjčováním od

zemědělců, ale myšlenka vlastního je do budoucna otevřená, plánují nákup.

Posíleno vedení vlčat. Pořádají si svůj rádcák, ale dotaci nevyužívají. Ve středisku

mají nově br. Kima, který se věnuje skautskému vzdělávání, mezinárodnímu

skautingu a je radioamatérem (pomoc s JotaJoti, jeho využití v programu).

25. - 27. února 2022 je zimní víkendové táboření Předěl a o týden dříve v sobotu

devatenáctého stavění iglú (http://www.predel.webnode.cz)

27. - 29. května 2022 triatlon smíšených dvojic Ruprno

(http://www.ruprno.webnode.cz)

12. - 28. srpna roverský tábor Naděje (http://www.nadeje.skauting.cz)

K zapůjčení klubovna v Lidových sadech (do 30 lidí), srub u Višňové (max 20 lidí,

https://srub-visnova.webnode.cz/), chatka u Poledníku (spíš roverská akce, volat na

přímo).

Mustang

Vedení je beze změny. Na jaře 2020 se podařilo rozjet funkční online program, díky

tomu podzimní probíhal také dobře. Na jaře neproběhl RK Koblížek, plánujeme na

https://zakladny.skaut.cz/409-klubovna-novy-bor
https://zakladny.skaut.cz/486-sd-jablonec
http://zakladnatanvald.wz.cz/
https://zakladny.skaut.cz/171-iserin-hejnice
http://www.predel.webnode.cz/
http://www.predel.webnode.cz/
http://www.ruprno.webnode.cz/
http://www.ruprno.webnode.cz/
http://www.nadeje.skauting.cz/
http://www.nadeje.skauting.cz/
https://zakladny.skaut.cz/484-klubovna-lidove-sady
https://srub-visnova.webnode.cz/


jaro 2021 v omezené míře. Nemohl být jarní ples, počítáme s dubnem 2022.

Dlouhodobý problém s Hanychovem, doufáme, že brzy vyřešíme, proběhla

schůzka, dojednali jsme prodloužení nájemní smlouvy o další rok.

Flotila

Bodie - kapitán přístavu, zástupce Šmudla. Velmi dobře fungují roveři, mají svou

aktivitu. Tábory proběhly v pohodě, na začátku července neproběhl puťák v

Polsku pro skauty. Povedl se příměstský tábor, 2. ročník - spokojenost s realizací.

Online u skautů to funguje, u Vlčat je to složitější. Na jaře zábavnější, aby se

neztratil kontakt. V 2. vlně trošku jiné pojetí, už i vzdělávací - např. výuka práce s

mapou. Stále nejistota rekonstrukce liberecké přehrady, měla začít, ale odložilo se.

Téma o založení holčičí družiny, názory pro i proti. Po vyzkoušení nakonec děvčata

přešla do přístavu Maják.

V pátek 21. 1. 2022 ples u Košků.

Klubovna u přehrady s kapacitou 10-15 lidí, kuchyňka, WC, topení v kamnech.

Chata v Andělské Hoře cca pro 10 lidí, kontakt přímo na Molekulu. ŘOPíky nad

loukou by mohly být pro zájemce ke koupi, kdyžtak Bodie předá kontakt.

Tábořiště ve Stvolínkách postavené pro druhý turnus.

Šurean

Vedení střediska beze změny, Pátek vedoucí, Kulíšek zástupce. Aktuálně řeší

umístění krajského ZVaS, kde se plánované pozemky velmi pravděpodobně

prodávají. Oddíly s naplněnou kapacitou a nejsou další lidé na nové oddíly.

Klubovna v Lidových Sadech se Stoupou, nově záchody, kanalizace, kuchyňka,

spaní na karimatkách, vlastní ešusy.

Maják

Hodně vlčat, po přechodu kategorie i spousta skautů. Chtěli by posílit vedení

skautek. V covidu samostatné výpravy vlčat s rodiči. Tábor skautů na Lužnici bez

deště, navzdory okolním průtržím. Skautky stálý tábor v pohodě. Otestování před

táborem skrz laboratoř. Patronát po první schůzce s předáním informací.

11. prosince 2021 volejbalový turnaj.

K zapůjčení klubovna v Harcově.

https://zakladny.skaut.cz/351-klubovna
https://mapy.cz/s/demojogoda
https://zakladny.skaut.cz/484-klubovna-lidove-sady
https://zakladny.skaut.cz/118-klubovna-pristavu-majak-liberec


Semily

Bagy vedoucí střediska, Balů zástupce. Změna hospodářky. Proběhly oslavy

založení 100 let střediska, výstava v muzeu, vydání knihy (k dostání levněji u

Bagyho). Vysázena alej, lze hlasovat v soutěži Alej roku. Online program byl

problematický, náročný po online školních povinnostech, tak moc online činnost

neřešili. Důležité zachytit nadšené děti ve věku 13-14 let (rádcovské a další akce).

Středisko proplácí vzdělávací akce i s cestovným v plné výši po úspěšné

absolvenci. Registrační poplatek ve standardní výši 800,- Kč, ale kvůli covid situaci

snižovali jako “kompenzaci” poplatek za tábor o 400,-. Pomáhali s ČČK v

nemocnici, rozváželi nákupy. Místo Patronátů pomáhají a starají se o Riegrovu

stezku, 1x týdně projdou a provedou úklid. Klubovna prochází velikou rekonstrukcí

sklepa (vysušení, pro táborový materiál) a střechy (dotace skrz MAS). Chata v

Jizerní kotlině u Benešova. Oddíly v Lomnici n. Popelkou kolem 70 lidí, městská

klubovna, příští rok možné rozdělení.

Turnov

Vedení střediska beze změny - Standa vedoucí, Róza zástupce. Aktuálně 420

členů ve 4+4 oddílech, uvidí v registraci kam se to vyvine. Většina oddílů měla

online program a bezkontaktní výzvy v lese. Tábory proběhly v pohodě, ale

problém s barely na vodu - potřeba pravidelně desinfikovat. Proběhla městská hra

Vyzvědač s účastí 200 lidí. Klubovna na Ostrově prochází rekonstrukcí, nová

elektroinstalace, komíny, dostavba hygienického zázemí. Patronát v CHKO

Hruboskalsko - 4x do roka akce v dané lokalitě.

Aktuálně půjčování srubu v Krčkovicích pro 10-16 lidí, bez vody. Ideální pro

přespání při přechodu Českého Ráje.

Diskuse nad jednotlivými tématy 11:00 - 12:45

Obecné

Získávání nových finančních prostředků - setkání se sdílením zkušeností? Z

grantového kola kraje podporovat akce s přesahem kraje, počítat s testováním i

pro příští rok. Co s delegáty na mVSJ, kteří už nejsou členy? Meetr6 velmi pozvolné

přihlašování účastníků - krátký čas mezi oficiálním vyhlášení o konání i akcí

samotnou, hodně lidí už na jiných akcích (ČK). Příště zapracovat na propagaci, v

plánu je pro příští rok RRA i další Meetro.

https://alejroku.cz/2021/skautska-alej-v-semilech
https://zakladny.skaut.cz/188-krcka


Skutečnost registrace, vzdělávání

Problém s kvalifikacemi a realitou registrací. Dospělí nováčci si po dobu působení

ve vedení ani nestihnou kvalifikaci doplnit, případně nechtějí kvůli “kouli na noze”

do budoucna (mohla by pomoct dohoda?). Dotaz mezi zúčastněnými středisky,

jak mají uvedeny reálné vedení - většina uvedený reálný stav vedoucích, za což je

KRJ radši. Tip na proplacení kurzů skrz pracovní úřad, např. ZZA kvůli táboru.

Kapacity vzdělávacích akcí vs. změna typu kvalifikací? 20 let pedagogická praxe +

není časová kapacita dělat ČK, ZZA a VK, včetně věkového rozdílu “běžných”

účastníků. Vzdělávací akce nejsou nastaveny pro atyp rodičů, lidi po delší skautské

pauze. Chybí informace pro aktivní rodiče ve vedení - co je to skauting, co je jeho

cílem, jak dělat program, na jakou administrativu myslet (zjednodušená příručka

k VK?). Rodič povede oddíl 2-3 roky se svým dítětem, kdy si nemá šanci dodělat

kvalifikace, ale mohl by dostat nějaký materiál/know-how, jak s oddílem pracovat

(online videa k samostudiu). Samostudium+závěrečná zkouška republikovou

placenou komisí? Jiný měsíc v jiném kraji? Uznávání kvalifikace jako u OČK?

Kapacita RK - Koblížek původně střediskový kurz, po prvních ročnících otevřen pro

všechny, v posledním ročníku dvojnásobný převis zájemců. Výzva k otevření

ostatních RK i ostatním zájemcům mimo středisko vs. uzavřený RK jako stmelení

mezi rádci jako budoucími rovery.

Skauting pro všechny, nekonečný růst

Ve většině oddílů nábor nových členů z Nižších kategorií, minimální záchyt dětí

mimo skauting. Zapouzdření se pro úzkou skupinu lidí, skauting pro “elity”?

Možná k tomu přispívá i prezentace Junáka “skauting je fajn položka do

životopisu” - prezentace jako elitní organizace, dělník/zedník nikdy žádný životopis

psát nebude a taková prezentace může pro určitou skupinu lidí působit odpudivě.

Je to i o kapacitě lidí ve vedení a jejich nedostatku, kdy nedokážeme nabídku

rozšiřovat a uspokojovat tak poptávku.

Ralsko

V posledním roce rychlý vývoj - převod pozemků z VLČR na LČR, návrh na změnu

územního plánu Ralska kolem Svébořic, ale problém vysoké pyrotechnické zátěže.

V létě cesta skupiny, která se tématu věnuje, na okolní zahraniční základny. Bagy

přítomen v různých pracovních skupinách. Kraj chce obnovit cestu skrz oboru z

https://krizovatka.skaut.cz/fungujici-tym/prace-se-skautskym-dobrovolnikem/dobrovolnicka-dohoda


Ralska na Osečnou. Žádost o přesun skautské oblasti ze Svébořic kolem Horní

Krupé - více lesa, voda, možná i hezčí oblast. LČR jako partner národní skautské

základny, spolupráce se ZOO?


